
 
Sivistyslautakunnan lausunto sopeuttamisohjelmasta vuosille 2024-2025 
  
Sivistyslautakunta 14.11.2023 § 144    
1683/00.01.02.02/2023    
 
Valmistelijat                   Sivistysjohtaja Kai Perttu, talouspäällikkö Tuomo Kallio, 

varhaiskasvatusjohtaja Marja Ranta-Nilkku, nuorisopalvelujohtaja Elisa 
Männistö 

  
Kaupunginjohtaja Maria Sorvisto on lähettänyt kaupungin eri toimialoille ja 
niiden tulosalueille 2.11.2023 seuraavan sähköpostin: 
 
“Ylivieskan kaupunginhallitus päätti 18.9.2023 kokouksessaan (Kh 
18.09.2023 § 240) käynnistää sopeutusohjelman laatimisen. 
Sopeuttamisohjelman tavoitteena on päästä kaupunginhallituksen 28.2023 
talousarvioraamipäätöksen mukaiseen tavoitteeseen, mikä tarkoittaa 
talouden ja toimintojen sopeuttamista vuositasolla 1,2 miljoonan euron 
edestä.  

 
Liitteenä on Ylivieskan kaupungin viranhaltijoiden tekemä kooste 
toimenpiteistä, joita harkitaan osana sopeuttamisohjelmaa. Toimielimet ja 
vaikuttamistoimielimet voivat ottaa toimenpiteisiin kantaa 17.11.2023 
mennessä. 

 
Maria Sorvisto 
kaupunginjohtaja”    

 
 
Sivistyslautakunta on kokouksessaan 17.10.2023 hyväksynyt oman 
toimialansa tulosalueiden talousarvioesitykset vuodelle 2024. Tällöin 
tiedossa olleeseen talouden sopeuttamisohjelmaan on tullut 
sivistyslautakunnan osalta muutoksia, jotka eivät 17.10.2023 olleet 
tiedossa, eivätkä ne sisälly sivistyslautakunnan antamaan vuoden 2024 
talousarvioesitykseen. 
 
Varhaiskasvatuksen puolella sopeutusohjelman muutokset koskevat 
Huvikummun päiväkodin lakkauttamista, maksuperusteisuuden muutosta ja 
varhaiskasvatuksen virkajärjestelyjä. Koulutuspalveluissa tehdyt muutokset 
koskevat perhetyön vähentämistä/lakkauttamista sekä 
tuntikehyksen/tuntijaon kustannusvaikutuksen muutosta. 
 
Sopeuttamisohjelman kohtaan ”Oppilashuollon rajapintojen tarkastelu 
Pohteen kanssa” on tullut muutos 
kaupunginjohtajan antaman lausuntopyynnön jälkeen 8.11.2023 kaupungin 
johtoryhmän toimesta. Toimeksi on annettu koulutuspalveluiden perhetyön 
määräaikaisten palvelusuhteiden päättäminen niiden päättyessä vuoden 
2024 aikana. Tämä tarkoittaa perhetyön supistumista viiden 
perhetyöntekijän resurssin osalta lukuvuoden 2024-2025 alkaessa. 
Taulukossa on kaupunginjohtajan mukaisen lausuntopyynnön tiedot. 

 
 Liitteessä tulosalueiden lausuntoehdotukset. 
 

 
Esittelijä sivistysjohtaja Kai Perttu 

 
Päätösehdotus Sivistyslautakunta keskustelee toimialansa sopeuttamisohjelman 

toimenpiteistä ja antaa niistä kaupunginhallitukselle lausunnon. 
 



Päätös Sivistysjohtajan esitys kokouksessa perhetyön sopeuttamisen 
kustannusvaikutuksista on 92 200e ja vuodelle 2025 150 000e. 
 
Keskustelun aikana Pauli Puroila esitti, että perhetyöstä säästetään 
vähemmän kuin pohjaesityksessä: vuonna 2024 30 000e ja vuonna 2025 
50 000e.  
 
Timo Ahvenainen esitti, että perhetyöstä säästetään vuonna 2024 36 800e 
ja vuonna 2025 60 000e. Pauli Puroila veti oman esityksensä pois ja 
kannatti Timo Ahvenaisen tekemää esitystä. Johanna Rautakoski kannatti 
myös Timo Ahvenaisen esitystä. Jouko Ylimäki kannatti sivistysjohtajan 
pohjaesitystä.  
 
Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu esitys, siitä on 
äänestettävä esittäen kädennostoäänestystä. Äänestystapa hyväksyttiin. 
Suoritetussa äänestyksessä sivistysjohtajan pohjaesitys sai kaksi ääntä 
(HM, JY) ja Timo Ahvenaisen esitys seitsemän ääntä (JR, TA, HB, VV, PP, 
KA, JK). Puheenjohtaja totesi päätökseksi tulleen, että sivistyslautakunta 
esittää lausunnossaan perhetyön säästöiksi vuonna 2024 36 800e ja 
vuonna 2025 60 000e. 
 
Lisäksi sivistyslautakunta teki yksimielisesti seuraavan lisäyksen 
lausuntoon: "Resurssien uudelleen kohdentaminen yhteistyössä Pohteen 
kanssa, esim. perhekeskusmallin mukaisesti, 
perhetyönkehittämissuunnitelma koulupudokkuuden ehkäisemiseksi. " 
 
Muilta osin sivistysjohtajan lausuntoesitys hyväksyttiin yksimielisesti 
sellaisenaan. Sivistyslautakunnan lausunto on pöytäkirjan liitteenä. 

 
 
 

Asiantuntijoina kuultiin varhaiskasvatusjohtaja Marja Ranta-Nilkkua, vs. 
palvelupäällikkö Mari Keskitaloa ja kaupunginjohtaja Maria Sorvistoa.   
 
Marja Ranta-Nilkku ja Mari Keskitalo poistuivat kokouksesta 
varhaiskasvatuksen kohtien käsittelyn jälkeen klo 17:38. 
 
 


